
 
 

 Číslo materiálu : 6/ 
Komise: Školská                                                                RM   26. 1. 2022 
Datum :   4. 10. 2021 – 16:30 hod.  
Přítomni: 
 
 
Omluveni: 
Hosté:               

Mgr. Dana Vepřková, Ing. Josef Treml, Mgr. Yvetta Jeřábková, Kamila Drtilová, 
Mgr. Jana Červená, PaedDr. Jana Nedvědová, Petr Spálený, PhDr. Nina Bilincová, 
Ing. Aneta Kubínová, Ing. Martin Procházka,  
Bc. Karel Polívka, Kateřina Špalková, Mgr. Patricie Koubská 
Martin Suchánek, člen zastupitelstva města 

Člen RM: Mgr. Vít Šnajdr 
Příští jednání: 15. 11. 2021 16.30 hodin Rytířský sál  
 
1) Návrh usnesení pro RM :                                                                                                         
Rada města Kutná Hora  
      b e r e  n a  v ě d o m í   
      zápis školské komise ze dne 4. 10. 2021    
      

2) program jednání komise včetně krátkého komentáře: 
Program: 

1) Host pan Martin Suchánek, člen zastupitelstva města   
2) Rozpočty škol od zřizovatele 
3) Různé, diskuse  

 
1) 
Předsedkyně školské komise D. Vepřková přivítala na jednání komise pana Martina Suchánka, člena 
zastupitelstva města, který následně obdržel prostor pro svoje vystoupení. 
Pan M. Suchánek se v úvodu zajímal o rozpočet finančních prostředků na zajištění provozu škol 
zřizovaných městem. Uvedl údaje základních škol z návrhu rozpočtu na rok 2021. Uvedené položky 
byly základním školám po projednání návrhu rozpočtu schválené zastupitelstvem města pro rok 2021. 
Následným e-mailem ze dne 5. 10. 2021  M. Suchánek konstatoval, že při jednání mu byla otázka 
rozpočtu na rok 2021 vysvětlena a „není třeba se tím po roce zabývat“. 
 

 Pan M. Suchánek se dále přítomných členů komise dotazoval na technické vybavení škol.  
 Paní J. Červená odpověděla, že ZŠ TGM Kutná Hora díky spolupráci s Foxconem pořídila některé nové        
 vybavení do dílen. Nejedná se však o celkovou obnovu prostorů dílen, např. nejsou pořízeny nové               
 pracovní stoly. Výhledově by škola měla získat 3 D tiskárnu. Je vytvořena nová pracovna IT, se                             
 získanou dotací 3,5 mil. Kč byla rekonstruována chemická laboratoř.  
Za ŽŠ Žižkov J. Nedvědová uvedla, že škola v potřebné míře využívá interaktivní tabule, ve škole již 
mají tři 3D tiskárny. Zmínila aktualizaci vzdělávacího programu – digitalizace.  
Paní Y. Jeřábková ze ZŠ Kamenná stezka připomněla první část rekonstrukce suterénu – prostory dílen. 
Uvedla nadstandartní vybavení IT. Pro mediatéku by bylo vhodné pořídit nové knihy.  
Pan M. Suchánek reagoval doporučením na zpracování plánu požadavků škol na budoucí období.  
Také N. Bilincová ze ZŠ J. Palacha hovořila o revizi rámcového vzdělávacího programu – pořízeny jsou 
tablety, stavebnice, roboty. Připravena je rekonstrukce jazykové učebny.  
Paní A. Kubínová z MŠ Pohádka zmínila potřebnost většího prostoru na cvičení v MŠ.   
 
Paní J. Červená dále položila otázku panu M. Suchánkovi: „Jaký cíl si klade v práci s dětmi ve městě?“ 



M. Suchánek odpověděl, že pracovní skupina Kutná Hora přátelská k dětem organizuje sběr údajů 
„Očima dětí“. Zjišťuje se např.: Jakým způsobem by děti vylepšily prostředí, zda je ve škole úložný 
prostor pro koloběžky, jaké jsou představy dívek ve věku 10-15 let apod. S výstupy se bude dále 
pracovat. Osadní výbor Vnitřní město získal 130 obrázků dětí z akce Parkování.  Připravuje se jednání 
s řediteli škol – zpracování dotazníků dětem (reprezentativní vzorek). Jedná se o dlouhodobý plán 
s termínem do konce roku 2021. 
Předsedkyně komise D. Vepřková poukázala na dublování  aktivit  ve městě –  činnost Městského 
parlamentu dětí a žákovských parlamentů na základních a středních školách ve městě.  
Pan M. Suchánek na jednání komise argumentoval zajímavými výstupy  získanými od dětí. Následným 
e-mailem ze dne 5. 10. 2021  požádal předsedkyni školské komise o zaslání materiálů s nabídkou jejich 
porovnání a vyloučení duplicit.  
Předsedkyně komise D. Vepřková doplňuje do zápisu: „Hned následující den D. Vepřková poslala 
zastupiteli Suchánkovi mail, ve kterém byly popsány některé nejasnosti. Na tento mail již pan Suchánek 
neodpověděl.“  
 
2) 
Předsedkyně komise D. Vepřková požádala oddělení školství a kultury o předložení rozpočtů škol na 
zajištění provozních výdajů za období  předchozích pěti kalendářních roků.  
V souladu se zákonem č. 561/2004 Sb. „školský zákon“ obec zajišťuje výdaje právnických osob 
vykonávajících činnost škol a školských zařízení, které zřizuje (s výjimkou výdajů hrazených z 
finančních prostředků státního rozpočtu, tj. zejména prostředky na platy, ostatní osobní náklady, povinné 
odvody, ostatní neinvestiční výdaje na žáky, podpůrná opatření). 
Město Kutná Hora je zřizovatelem osmi příspěvkových organizací (PO) škol a školských zařízení, které 
v souladu se zákonem finančně zabezpečuje – 2 PO MŠ, 4 PO ZŠ, 1 PO ZUŠ, 1 PO ŠJ.  
Oddělení školství zajišťuje proces přípravy rozpočtu, předběžné kontroly, projednání podrobných 
požadavků a návrhů škol se všemi řediteli výše uvedených PO jednak k zajištění běžného provozu a také  
potřebných velkých oprav, sumarizaci a výsledný podrobný rozpis rozpočtů škol. 
 
V rozpisech je možné sledovat u každé školy jednotlivé položky v Kč (energie, odpisy, účelové 
prostředky, drobná běžná údržba, materiál, služby) a jejich finanční zajištění z rozpočtu. Podrobně jsou 
také popsány potřebné a požadované velké opravy a rekonstrukce na jednotlivých školách. Vyjádřeno je 
finanční zajištění pro daný kalendářní rok (dle možností celkového stanoveného finančního limitu pro 
školství).  
Dále jsou zajištěny související činnosti – zajištění zpracování a zveřejnění rozpisů rozpočtů a 
střednědobých rozpočtových výhledů, úpravy rozpočtů v průběhu kalendářního roku, kontrolní činnost.  
Každoročně je návrh rozpisu školství předložen a projednán s vedením města, členy RM a výborů ZM.   
 
Oddělení školství a kultury odeslalo členům komise výše zmíněné podrobné rozpisy rozpočtů 
příspěvkových organizací v oblasti školství na zajištění provozních výdajů za období 2018 -2022. Na 
jednání komise byl vysloven ještě požadavek na předložení rozpočtů na období 2016-2017. 
 
Zároveň předsedkyně D. Vepřková předložila členům školské komise materiál „Přehled rozpočtů za 
jednotlivé školy v tis. Kč“ (externí zpracovatelé), který obsahuje jiné – výrazně nižší částky (rozdíly 
v milionech Kč), které školy údajně obdržely od zřizovatele na jednotlivé kalendářní roky.  
 
Oddělení školství zde doplňuje celkový rozpis prostředků na oblast školství: 
                  Stanovený limit pro rozpis     Schválený rozpočet             Upravený rozpočet na konci roku 
                   rozpočtu neinvestiční pol.     neinvestiční pol.                   neinv.a inv. položky škol  
Rok 2016:  26 700 000 Kč                           31 434 000 Kč                      31 449 000 Kč 
Rok 2017:  28 400 000 Kč                           28 400 000 Kč                      29 806 000 Kč 



Rok 2018:  29 700 000 Kč                           29 700 000 Kč                      30 128 075 Kč 
Rok 2019:  29 700 000 Kč                           31 700 000 Kč                      33 539 003 Kč 
Rok 2020:  33 000 000 Kč                           33 000 000 Kč                      33 008 000 Kč 
Rok 2021:  30 360 000 Kč                           30 360 000 Kč                      30 690 000 Kč 
Rok 2022:  34 100 000 Kč                            
Vysvětlení k rozpisu rozpočtu na školství: 
Uvedené částky jsou prokazatelně součástí schválených rozpočtů Města Kutná Hora na jednotlivá 
období.  
Na období roku 2021, 2022 je v stanoveném limitu pro rozpis rozpočtu obsažena částka 200 000 Kč na 
dotační programy Velké a malé projekty v oblasti vzdělávání a volného času, který se zřizovanými 
školami plně nesouvisí. Žadateli o dotaci mimo školy mohou být i jiné právnické a fyzické osoby.  
Ostatní započtené položky, tj. Rezerva školství, dotační program Podpora vzdělávání dětí a mládeže 
v Kutné Hoře (dotace čerpána: Olympiáda dětí KH, Pod Horami), jsou rozpočtovány  pro finanční 
podporu škol zřizovatelem. Z příspěvku z.s. Pod Horami jsou dotovány výukové programy pro žáky ZŠ, 
děti MŠ z KH a vzdělávací semináře pro pedagogy KH škol, Olympiáda je organizována pro žáky ZŠ 
KH a víceletých gymnázií (naposledy realizována v r. 2018), rozpočtovaná rezerva je v průběhu roku 
rozdělena dle potřeb škol na řešení mimořádných situací (opravy havarijních stavů).  
Z přehledu je také patrné, že město (po projednání návrhu rozpočtu) školám nejvýrazněji navýšilo 
příspěvky v roce 2016, kdy  podmínky rozpočtu města umožnily finančně zajistit všechny nejpotřebnější 
plánované velké opravy ve školách. 
 
Z výše uvedeného přehledu rozpočtů za období 2016 -2021 je tedy zřejmé, že materiál „Přehled rozpočtů 
za jednotlivé školy v tis. Kč“ (zpracováno externími zpracovateli) neobsahuje úplné částky, které byly 
školám z rozpočtu zřizovatele na uvedená období skutečně rozepsány, schváleny a poskytnuty.  
 
3) 
Paní Y. Jeřábková, J. Červená upozornily na položku rozpočtu škol - příspěvek Pod Horami, 
připomínkovaly jeho poskytování. Bylo jim vysvětleno, že položka je zařazena na základě projednání 
s ředitelkami ZŠ a MŠ a jejich požadavku na využívání nabídky dotovaných výukových programů pro 
žáky ZŠ, děti MŠ a vzdělávacích seminářů pro pedagogy škol. 
Pan místostarosta V. Šnajdr informoval o výstavbě MŠ Trebišovská (rekonstrukce objektu), která zatím 
probíhá dle plánu. Zmínil se také o vyhledávání lokality pro výstavbu zcela nové MŠ. 
M. Nechojdomová seznámila členy komise s vyjádřením ředitele PO Školní jídelny Kutná Hora pana J. 
Lázňovského k problematice jednotného společného jídelního lístku – celé znění je zasláno členům 
komise spolu se zápisem.  
Dále zmínila ne zcela jasně stanovené období činnosti kontrolní skupiny pro stravování – viz usnesení 
RM č. 412/20 s termínem 30. 6. 2021 pro zodpovídající osobu. V. Šnajdr přislíbil prověření tohoto 
usnesení. Zodpovídá: V Šnajdr.  
D. Vepřková sdělila, že velmi dobře hodnotí činnost Městského žákovského parlamentu. 
V. Šnajdr připomněl setkání se zástupci města Krnov, kde mají školy srovnatelné podmínky a vzájemně 
spolupracují. Ředitel ZŠ pan Handlíř – nadprůměrné výsledky vzdělávání.  
K. Drtilová děkuje všem organizacím, které se podílejí na neformálním vzdělávání.    
 
Příští schůzka se uskuteční: pondělí 15. 11. 2021 od 16.30 hodin  Rytířský sál  Vlašského dvora       
                                                                                                    Havlíčkovo náměstí 552 
Změněna termínu: pondělí 6. 12. 2021 od 16.30 hodin  
 
                                                                  
                                                                                
 



3) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 
  

4) Reakce rady města:        

 

Zapsala: M. Nechojdomová  
Datum: 11. 10. 2021 
K elektronickému ověření odesláno 11. 10. 2021: Mgr. Dana Vepřková, Mgr. Vít Šnajdr 
Mgr. Dana Vepřková dne 13. 10. 2021 rozhodla, že zápis bude ještě vysvětlen na následující 
schůzce školské komise a až potom následně předložen radě města.   
 


